
Protokół nr 40/2017  
XL sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice  

z 27 lutego 2017 r. 
 

Punkt 1: Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn otworzył sesję o godz. 19.08 w siedzibie Rady Osiedla, 
w Filii Biblioteki Raczyńskich, ul. Muszkowska 1a, stwierdził kworum (obecnych 8 radnych), przedstawił 
porządek obrad (załącznik nr 1 - lista obecności, porządek obrad – załącznik nr 2) oraz powołał 
protokolanta, którym została pani Aleksandra Rabczewska, pracownik Oddziału Wspierania Jednostek 
Pomocniczych Jeżyce. Zaproponował zmianę porządku obrad przez dodanie po pkt 9 pkt 9a o treści: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac remontowych 
miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2017 r. 
Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 

Punkt 2: Oświadczenia. 
Nikt nie złożył oświadczenia. 

Punkt 3: Informacja Komisji działających przy radzie osiedla. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn oddał głos Radnemu, panu Witoldowi Puchalskiemu, 
który poinformował o spotkaniu z mieszkańcami Poznańskiej Akademii Bezpieczeństwa, które odbyło 
się 22.02 br. w siedzibie Rady oraz o odpowiedzi Policji na pismo Zarządu Osiedla w sprawie 
ewentualnego montażu kamery mobilnej na obiekcie sportowym przy ul. Braniewskiej. Następnie 
poinformował o spotkaniu w ZDM w sprawie zadań przekazanych do realizacji, na którym ustalono  
i uszczegółowiono zakres prac. 
   
Punkt 4: Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki – Smochowice”. 
Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
 
Punkt 5: Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku  
z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr XVII/82/VII/2016 rady osiedla. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla, pan Maciej Bedyński stwierdził, że w okresie pomiędzy sesjami 
Zarząd nie podejmował uchwał i nie wydał opinii. 
 
Punkt 6: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o 
objęcie patronatem obchodów Międzynarodowego Dnia Dziecka i 28 rocznicy wyborów 
Parlamentarnych z dnia 28 czerwca 1989 r. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radna, pani Bożena Stradowaska-Adamska zwróciła uwagę na zwrot umieszczony w uzasadnieniu do 
uchwały …”dla mieszkańców miasta Poznania”, a ostatnie zdanie uzasadnienia mówi….” Działania 
dotyczące obszaru osiedla”… Stwierdziła, że zapis jest niejasny. Zaproponowała aby zapis brzmiał dla 
mieszkańców osiedla i mieszkańców Miasta Poznania. Pracownik WJPM zaproponował zapis „…imprez 
kulturalnych i sportowych organizowanych przez Radę Osiedla Krzyżowniki-Smochowice”…     
Następnie Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XL/185/VII/2017 (załącznik nr 3)  
 
Punkt 7: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Przewodniczącego Rady Miasta 
Poznania o objęcie patronatem obchodów Międzynarodowego Dnia Dziecka i 28 rocznicy 
wyborów Parlamentarnych z dnia 4 czerwca 1989 r. 
Przewodniczący rady odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Następnie zarządził 
przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 



Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XL/186/VII/2017 (załącznik nr 4) 
 
Punkt 8: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania diet dla członków Zarządu 
Osiedla. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XL/187/VII/2017 (załącznik nr 5) 
 
Punkt 9: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w planie wydatków na 2017 r. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.  
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XL/188/VII/2017 (załącznik nr 6) 
 
Punkt 9a: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac 
remontowych miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2017 r. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.  
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XL/189/VII/2017 (załącznik nr 7) 
 
Punkt 10: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania koncepcji odwodnienia 
terenu Smochowice Południe. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Następnie zarządził przeprowadzenie głosowania.  
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XL/190/VII/2017 (załącznik nr 8) 
 
O godz. 19.40 Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn ogłosił 10 min. przerwę w obradach.  
 
Po przerwie Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn wznowił obrady, stwierdził kworum. 
 
Punkt 11: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta 
w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Miasta Poznania - Osiedlom. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał uwagi zgłoszone przez radnych i komisje do 
projektu statutu. Zaproponował omówienie poszczególnych uwag i przy głosach przeciwnych 
przeprowadzenie głosowania nad poprawką, jeśli głosów przeciwnych nie będzie, zarządzi 
przeprowadzenie głosowania całości poprawek. Następnie przystąpił do szczegółowego omówienia 
poprawek. Jedną z propozycji było dodanie w § 26 ust. 1 zdania „Rada może wypowiadać się w każdej 
sprawie publicznej”. W tej kwestii głos zabrała Radna, pani Bożena Stradowska–Adamska zwracając 
uwagę na fakt, iż § 26 porządkuje, między innymi, kwestię prawidłowo sporządzonych uchwał. 
Zaproponowała, aby nie zmieniać treści tego paragrafu i dodać zacytowany zwrot do § 7 jako ust. 2. 
Radny, pan Robert Radecki zaproponował, aby dopisać do § 26 ust. 1 jako zdanie drugie punktu 
pierwszego. Następnie omówiono pozostałe poprawki. Na koniec dyskusji Przewodniczący Rady, pan 
Przemysław Polcyn przedstawił swój punkt widzenia w sprawie głosowania nad projektem uchwały. 
Wyraził pogląd, że byłby gotów zaopiniować projekt pozytywnie z uwagami, lecz brak jakiegokolwiek 



zapisu o możliwości podejmowania stanowisk oraz o możliwości współpracy z innymi Osiedlami jest 
zbyt ważny aby zaopiniować projekt uchwały pozytywnie. 
Radna, pani Bożena Stradowska-Adamska zwróciła się z pytaniem do przedstawiciela WJPM; czy 
istnieje możliwość zaopiniowania pozytywnego z przedstawieniem uwag. W odpowiedzi przedstawiciel 
WJPM stwierdził, że oczywiście istnieje taka możliwość, tym bardziej, że rada opiniuje całość projektu 
statutu wnosząc tylko 7 uwag. Radna, pani Dorota Makowska zwróciła się z pytaniem: jeśli rada 
zaopiniuje dokument pozytywnie, czy załączone uwagi zostaną rozpatrzone przez Komisję 
Samorządową? W odpowiedzi, przedstawiciel WJPM stwierdził, że wszystkie uwagi powinny być 
rozpatrzone.  Radny, pan Robert Radecki stwierdził, że należy się zastanowić, czy zgłoszone uwagi są 
bardzo istotne dla całości opiniowanego dokumentu. Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn 
zwrócił uwagę, że 95% projektu statutu to powielenie obowiązującego aktualnie, statutu. Brak w 
projekcie zwrotu…. „i stanowisk”…. spowoduje brak podstaw do podejmowania przez Radę stanowisk. 
Ponownie głos zabrała Radna, pani Bożena Stradowska-Adamska stwierdzając, że jeśli Rada podejmie 
uchwałę pozytywnie opiniującą projekt statutu, to jaką Rada będzie miała siłę przebicia aby 
zaproponowane zmiany zostały wprowadzone do zapisów statutu. Następnie Przewodniczący Rady 
oddał głos Radnemu, panu Maciejowi Bedyńskiemu, który stwierdził w swojej wypowiedzi, że opinia 
negatywna może przynieść Radzie więcej korzyści, że zgłoszone uwagi są merytoryczne i porządkujące 
niektóre zapisy projektu.  
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem i 
załącznikiem oraz zarządził przeprowadzenie głosowania. 
Głosowało 8 radnych. 
Za   8, 
Przeciw   0, 
Wstrzymało się  0. 
Uchwała nr XL/191/VII/2017 (załącznik nr 9) 
 
Punkt 12: Komunikaty, wolne głosy i wnioski.  
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn poinformował o terminie najbliższej sesji dnia 6.3.2017r. 
o godz. 19.00. Przedstawił treść pism, które wpłynęły pomiędzy sesjami.  
 
Punkt 13: Zakończenie sesji. 
Przewodniczący Rady, pan Przemysław Polcyn zakończył sesję o godz. 20.30.  


